PANEL CHAIR

PANEL DISCUSSION ON GLOBAL INVESTMENT OPPORTUNITIES



Dr Victor K Fung, GBS

Chairman The Li & Fung Group Chairman International Chamber of Commerce (ICC)

Dr Victor K Fung is the Group Chairman of the Li & Fung group of companies, which comprises major subsidiaries in Trading, Distribution and Retailing, including publicly listed Li & Fung Limited, Integrated Distribution Services Group Limited, Convenience Retail Asia Limited and Trinity Limited.

Dr Fung holds a number of civic and professional appointments. He is Chairman of the Greater Pearl River Delta Business Council. He is also a member of the Commission on Strategic Development of the Hong Kong Government. From 1991 to 2000, Dr Fung was Chairman of the Hong Kong Trade Development Council, from 1996 to 2003, he was the Hong Kong representative on the APEC Business Advisory Council, from 1999 to 2008, Chairman of the Airport Authority Hong Kong and from 2001 to November 2009, Chairman of the Council of The University of Hong Kong.

On the Mainland China, Dr Fung is a member of the Chinese People's Political Consultative Conference, vice chairman of China Centre for International Economic Exchanges and a member of the International Business Leaders Advisory Council for the Mayor of Beijing, and an economic advisor to the People's Government of Nanjing. He also is an Honorary Trustee of Peking University, a member of the Advisory Board of the School of Economics and Management of Tsinghua University and an Honorary Professor of Renmin University.

Dr Fung is Chairman of International Chamber of Commerce headquartered in Paris, Chairman of Asia Advisory Board of Prudential Financial, Inc (USA) and an independent non-executive Director of Bank of China (Hong Kong) Limited, Baosteel Group Corporation (People's Republic of China) and CapitaLand Limited (Singapore). Dr Fung was made a Commander of the Order of the British Empire (CBE) in 1993 in recognition for his commitment to public service. In 1995, he was voted Businessman of the Year under the Hong Kong Business Awards Scheme for his success as an entrepreneur and for his contribution to Hong Kong's economic development. He also was chosen Hong Kong Leader of the Year in 1998 and was named by Business Week as one of the 50 Asian leaders leading the region out of economic turmoil. In 2001, he was awarded the Harvard Medal for outstanding service to Harvard University. In 2003, the Hong Kong Government awarded Dr Fung the Gold Bauhinia Star for his distinguished service to the community.

In 1997, The University of Hong Kong and in 2008, The Chinese University of Hong Kong conferred upon Dr Fung an Honorary Doctorate Degree of Laws. He was conferred Honorary Doctorate Degree of Business Administration by Hong Kong Baptist University in 2000 and The Open University of Hong Kong in 2002.

Born and raised in Hong Kong, Dr Fung holds Bachelor and Master Degrees in Electrical Engineering from Massachusetts Institute of Technology, and a Doctorate in Business Economics from Harvard University. He also taught as a professor at Harvard Business School for four years before returning to Hong Kong in 1976. Dr Fung is married with three children.

討論環節:全球投資機遇



學歷及個人資料

馮國經博士於香港出生長大,持有美國麻省理工學院電機工程學士及碩士,以及 哈佛大學經濟學博士學位。曾任職哈佛大學商學院教授四年,於1976年回港。馮 博士已婚,育有三子女。

在商界主要職務

利豐集團主席——利豐是以香港為基地的跨國集團,旗下業務包括貿易、經銷和零 售。其中利豐有限公司、利和經銷集團有限公司及利邦控股有限公司在香港聯交所 主板上市,而利豐有限公司為恒生指數及摩根史丹利香港指數成份股,利亞零售有 限公司在香港聯交所創業板上市。

國際商會主席——此組織負責制定國際貿易規矩,是聯合國第一級的非政府諮詢 機構。

獨立非執行董事——中國銀行(香港)有限公司、中華人民共和國寶鋼集團公司及 新加坡嘉德置地有限公司。

主要社會公職

中國人民政治協商會議全國委員會委員——此委員會是中國最高的諮詢架構,負責 向中國政府提供政策方面的意見。

中國國際經濟交流中心副理事長——此中心為中國高級智庫,推進國際經濟交流合 作,並為國家重大經濟決定出謀獻策。 大珠三角商務委員會主席——此委員會作為粵港兩地政府之^{*} 粵港合作聯席會議^{*7*} 框架下成立的港方商界合作組織,就加強兩地的增值合作和可持續發展,提出建 議,以促進雙邊貿易及投資。

香港特別行政區策略發展委員會成員——此委員會的功能為協助香港行政長官制定 香港中長期的發展方針。

港日經濟合作委員會主席——此委員會負責每年制訂及推行工作計劃以促進港日的 雙邊貿易、投資及其他互惠互利的經濟交流活動。

1991-2000 為香港貿易發展局主席——貿發局負責策劃並執行對海外推廣香港的 貿易活動。

1996-2003為亞太經濟合作組織(APEC)商業顧問委員會香港代表——代表香港工商界參與亞太經合組織的工作。

1999-2008為香港機場管理局主席。

2001-2009年11月為香港大學校務委員會主席。